
Rada Gminy Bielsk Podlaski 
Sesja 

Protokół nr XXX/2021 
z Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 30 września 2021 r. 

 
Obrady rozpoczęto 30 września 2021 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 11.10 tego samego 
dnia. 
W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych. 
Obecni: 

1. Jerzy Bajena 
2. Andrzej Borowski 
3. Mikołaj Car 
4. Jerzy Chilkiewicz 
5. Walenty Gałuszewski 
6. Mikołaj Kiryluk 
7. Alina Korszak 
8. Jan Kowalczuk 
9. Alina Kruk 
10. Albin Misiuk 
11. Stanisław Olszewski 
12. Jerzy Onacik 
13. Jerzy Pac 
14. Lucyna Tkaczuk 
15. Anatol Grzegorz Tymiński 

Lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

1. Otwarcie sesji. 
Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym Przewodniczący Rady 

Gminy Bielsk Podlaski STANISŁAW OLSZEWSKI otworzył XXX Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski. Poprosił 

radnych o potwierdzenie kworum poprzez wciśnięcie odpowiedniego przycisku na tablecie. 

Poinformował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, 

co stanowi kworum do prowadzenia obrad rady gminy i podejmowania prawomocnych uchwał. 

Poinformował, że głosowania radnych będą się odbywały za pomocą tabletów. 

Zgodnie z obowiązującym prawem, przypomniał o rozporządzeniu w sprawie ochrony danych osobowych 

w skrócie zwanym RODO wskazującym na ochronę danych osobowych osób fizycznych. Sesja jest 

rejestrowana, transmitowana i archiwizowana na stronie internetowej gminy. Osoba ujawniająca dane 

osobowe niezgodnie z prawem ponosi pełną odpowiedzialność za ich upublicznienie. 

Przewodniczący Rady Gminy przywitał: 



 wszystkich radnych, 

  Panią Wójt - RAISĘ RAJECKĄ,  

 Zastępcę Wójta - Pana ANATOLA FILIPIUKA,  

 Skarbnika Gminy – Panią NADZIEJĘ SOKOŁOWSKĄ,   

 pracowników Urzędu Gminy. 

 Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Łubinie Kościelnym – Panią ANNĘ 
ŻOCHOWSKĄ  

 Dyrektora Szkoły Podstawowej w Augustowie – Pana JERZEGO ŻMIEŃKO 

 Sołtysów Gminy Bielsk Podlaski, w szczególności nowo wybranych sołtysów: Sołectwa Hołody – 
Panią Elżbietę Jakuszewicz oraz Sołectwa Treszczotki – Pana Włodzimierza Parfieniuka, który po  
złożeniu rezygnacji ponownie został wybrany na sołtysa. 

Lista obecności osób zaproszonych stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 
Lista obecności sołtysów stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. 

2. Ustalenie porządku obrad. 
Zawiadomienie o zwołaniu sesji wraz z propozycją porządku obrad oraz projektami uchwał, wszyscy radni 

otrzymali w formie elektronicznej (Załącznik Nr 4 do protokołu). 

Materiały będące przedmiotem sesji zostały zgodnie ze Statutem Gminy zaopiniowane przez Komisje 

Rady Gminy na posiedzeniach w dniach 27, 28 i 29 września br.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w dniu 23 września 2021 r. wpłynął wniosek Wójta Gminy 

o wprowadzenie do porządku sesji oraz przyjęcie przez Radę Gminy projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie powierzenia Gminie Dubicze Cerkiewne 

prowadzenia zadania publicznego z zakresu organizacji nauczania religii w pozaszkolnym punkcie 

katechetycznym Kościoła Zielonoświątkowego w Dubiczach Cerkiewnych. Dodał, że wniosek wraz z 

projektem uchwały w tej sprawie został przekazany radnym w formie elektronicznej i został 

zaopiniowany na posiedzeniach Komisji. Wniósł o wprowadzenie po punkcie 10. punktu 11. o treści: 

„Powzięcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie powierzenia 

Gminie Dubicze Cerkiewne prowadzenia zadania publicznego z zakresu organizacji nauczania religii w 

pozaszkolnym punkcie katechetycznym Kościoła Zielonoświątkowego w Dubiczach Cerkiewnych”. 

Uwag nie zgłoszono, więc przystąpiono do glosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek o wprowadzenie dodatkowego tematu do porządku sesji "Powzięcie uchwały w sprawie 

powierzenia Gminie Dubicze Cerkiewne prowadzenia zadania publicznego z zakresu organizacji 

nauczania religii w pozaszkolnym punkcie katechetycznym Kościoła Zielonoświątkowego w Dubiczach 

Cerkiewnych".  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, 



Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, 

Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad. 

1. Otwarcie sesji. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXIX Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 31 sierpnia 2021 r. 
4. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2021 roku, o kształtowaniu się 

wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego 
gminnej instytucji kultury za I półrocze 2021 roku. 

5. Informacja o realizacji zadań oświatowych w Gminie Bielsk Podlaski w roku szkolnym 2020/2021 
oraz przygotowaniu szkół do roku szkolnego 2021/2022. 

6. Raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Bielsk Podlaski do roku 2020. 
7. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 
8. Powzięcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
9. Powzięcie uchwały w sprawie zmiany kategorii drogi gminnej na terenie Gminy Bielsk Podlaski. 
10. Powzięcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VII/33/2011 Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 

15 czerwca 2011 r. w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 
interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

11. Powzięcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie powierzenia 
Gminie Dubicze Cerkiewne prowadzenia zadania publicznego z zakresu organizacji nauczania 
religii w pozaszkolnym punkcie katechetycznym Kościoła Zielonoświątkowego w Dubiczach 
Cerkiewnych. 

12. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym od dnia 31 
sierpnia 2021 r. do dnia 29 września 2021 r. 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 
14. Odpowiedzi na interpelacje. 
15. Wolne wnioski i informacje. 
16.  Zamknięcie sesji. 

 
Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do porządku sesji. Z uwagi na brak uwag przystąpił do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenie porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, 

Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, 

Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

Rada Gminy przyjęła porządek XXX Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski. 

Przed przystąpieniem do realizacji kolejnego punktu porządku sesji, Przewodniczący Rady Gminy 

poinformował, że przed chwilą otrzymał zgłoszenie od mieszkańca Gminy Bielsk Podlaski, który chciałby 

zabrać głos. Zwrócił się więc do Pana Jana Mordania udzielając mu głosu. Jan Mordań zwrócił uwagę, że 

w swoim zgłoszeniu wskazał punkty, w których chciałby zabrać głos (w pkt 6 i pkt „wolne wnioski i 



informacje”. 

 

3. Przyjęcie protokołu z XXIX Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 31 sierpnia 

2021 r. 
STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że protokół z XXIX Sesji Rady Gminy z dnia 31 sierpnia 2021 r. 

został sporządzony, doręczony radnym w formie elektronicznej i udostępniony do wglądu w pok. 113 

Urzędu Gminy. Radni nie zgłosili na piśmie uwag do protokołu.   

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XXIX Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 31 sierpnia 2021 r..  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, Jan 

Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz 

Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Alina Korszak, Jerzy Onacik 

 

Protokół został przyjęty. 

 

4. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2021 roku, o kształtowaniu 

się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planu 

finansowego gminnej instytucji kultury za I półrocze 2021 roku. 
Informację stanowiącą Załącznik Nr 5 do protokołu radni otrzymali w formie elektronicznej. Regionalna 

Izba Obrachunkowa w Białymstoku wydała w tej sprawie pozytywną opinię.  

Przewodniczący zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonej informacji ?  

Informacja została przyjęta bez uwag. 

 

5. Informacja o realizacji zadań oświatowych w Gminie Bielsk Podlaski w roku szkolnym 

2020/2021 oraz przygotowaniu szkół do roku szkolnego 2021/2022. 
Informacja z powyższego zakresu została przekazana radnym w formie elektronicznej (Załącznik Nr 6 do 

protokołu). 

Na prośbę Przewodniczącego Rady Gminy dyrektorzy szkół przedstawili kolejno przygotowane 

informację. Jako pierwsza głos zabrała Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Łubinie 

Kościelnym Pani Anna Żochowska, która na wstępie podziękowała za zaproszenie na sesję Rady Gminy. 

W swojej wypowiedzi przedstawiła informacje zawarte w pisemnej prezentacji szkoły dołączonej do 

niniejszego protokołu. Powiedziała o: 

- podejmowanych w szkole licznych działaniach na rzecz uczniów oraz lokalnej społeczności, 

- organizacji pracy w szkole w roku szkolnym 2020/2021, szkoła jest ośmioklasowa z oddziałem 

przedszkolnym dla dzieci w wieku 3 – 5 lat, 

- liczbie zatrudnionych nauczycieli: 22 osoby, w tym 14 w pełnym wymiarze czasu pracy i 8 nauczycieli w 

niepełnym wymiarze czasu pracy, 



- prowadzonych zajęciach z religii katolickiej i prawosławnej, 

- zatrudnieniu w szkole psychologa i logopedy, 

- strukturze zatrudnienia z uwzględnieniem stopnia awansu zawodowego, zatrudnianiu nauczycieli na 

zastępstwo w związku z długotrwałym zwolnieniem lekarskim, 

- liczbie zatrudnionych pracowników administracji i obsługi, 

- liczbie uczniów uczęszczających do szkoły w roku szkolnym 2020/2021, 

- liczbie sal do nauki dla uczniów szkoły podstawowej, dla dzieci z oddziałów przedszkolnych, utworzeniu 

biblioteki szkolnej, pomieszczeniach socjalnych oraz bibliotece publicznej i sali gimnastycznej, 

- zapewnieniu opieki dzieciom oczekującym na dowożenie (zajęcia świetlicowe), 

- kołach zainteresowań dla uczniów (wymieniła rodzaje kół przedmiotowych), 

- organizowaniu zajęć dla uczniów z orzeczeniami poradni psychologiczno-pedagogicznej (wymieniła 

rodzaje zajęć), 

- zatrudnieniu nauczycieli współorganizujących kształcenie dla uczniów z orzeczeniem o potrzebie 

kształcenia specjalnego, 

- podejmowanych działaniach w ramach wolontariatu na rzecz potrzebujących rodzin (wymieniła rodzaje 

i przykłady działań), 

- zapewnieniu uczniom posiłków, z których korzystało około 95% uczniów, 

- braku możliwości zorganizowania wszystkich zaplanowanych uroczystości i imprez w szkole z powodu 

pandemii korona wirusa,  

- organizacji nauczania zdalnego, hybrydowego oraz częściowo stacjonarnego, działaniach rozwijających 

zdolności uczniów, działaniach na rzecz środowiska lokalnego, 

- sukcesach uczniów szkoły w konkursach, wymieniła rodzaje konkursów oraz niektóre sukcesy uczniów i 

szkoły, poinformowała o zorganizowanym po raz pierwszy w szkole Dniu Talentów oraz osobach, które w 

ciągu roku szkolnego odwiedziły szkołę,  

- osiągnięciach uczniów w konkursach przedmiotowych na różnych szczeblach i etapach oraz uzyskanych 

nagrodach i wyróżnieniach, poinformowała o prestiżowym konkursie organizowanym przez Kuratorium 

Oświaty w Białymstoku – Wojewódzkim Konkursie Przedmiotowym, w którym uczennica klasy VIII (jako 

jedna z 3 uczniów w województwie) uzyskała tytuł laureata z czterech przedmiotów, 

- udziale szkoły w ogólnopolskim konkursie „Wiedza o ekologii” zorganizowanym przez Polską Grupę 

Biogazową, w którym uczniowie szkoły zajęli I pierwsze miejsce w kraju, szkoła otrzymała z tego tytułu 3 

laptopy, a uczniowie uczestniczący w konkursie – elektroniczne prezenty; 

- wynikach egzaminu ósmoklasisty, które nie są zadowalające i są słabsze od wyników uzyskanych w 

ubiegłym roku szkolnym,  podała wyniki z poszczególnych przedmiotów egzaminacyjnych, wymieniła 

czynniki wpływające na poziom wyników nauczania; 

- podjęciu działań przez szkołę zmierzających w kierunku podniesienia wyników nauczania, 

- wynikach prowadzonego przez Kuratorium Oświaty nadzoru pedagogicznego oraz kontroli Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Białymstoku z zakresu gospodarki finansowej, omówiła wyniki kontroli i  

poinformowała o wykonaniu zaleceń, 

- wykonanych remontach w szkole oraz zakupach (wymieniła wykonane prace), 

- rozwiezieniu hałdy ziemi (tzw. pseudogórki) znajdującej się na terenie (plac u )szkoły. Powiedziała o 

pojawiających się głosach niezadowolenia z powodu jej usunięcia. Chcą uciąć spekulacje oraz 

niepotrzebne komentarze, wyjaśniła, że była to ziemia wybrana podczas kopaniu fundamentów pod salę 

gimnastyczną, W bliskim sąsiedztwie górki znajduje się siłownia ogólnodostępna dla mieszkańców, obok 

znajduje się plac zabaw, z którego korzystają dzieci również w dni wolne pod nadzorem rodziców 



(opiekunów), z trzeciej strony znajduje się metalowy płot, drzewa, a z czwartej strony – zakrzaczenie. 

Pani Dyrektor stwierdziła, że tej górki nigdy nie powinno tam być. Stanowiła ona zagrożenie dla dzieci 

oraz osób przebywających na terenie szkoły. Zwróciła się z pytaniem, kto ponosiłby odpowiedzialność, 

gdyby doszło do jakiegoś wypadku i uszczerbku na zdrowiu. Podkreśliła, że odpowiedzialność ponosi 

dyrektor szkoły. Powiedziała, że z pełną odpowiedzialnością podejmuje wszystkie decyzje, które mają na 

uwadze zapewnienie bezpieczeństwa uczniom, nauczycielom, pracownikom  szkoły oraz mieszkańcom. 

Poinformowała, że osoby przyjeżdżające do szkoły pozytywnie wypowiadają się na temat estetycznego 

wyglądu szkoły i otoczenia, w szkole jest czysto, teren zagospodarowany, a dzieci mogą bezpiecznie uczyć 

się i przebywać na świeżym powietrzu. Powiedziała również, że radny i jednocześnie sołtys Łubina 

Kościelnego Pan Jerzy Pac przyszedł do szkoły zobaczyć sporządzony projekt boiska szkolnego, był nim 

zachwycony, był pod wrażeniem pięknej infrastruktury boiska. Pani Dyrektor podkreśliła, że na tym 

projekcie nie było psedogórki, wyraziła więc zdziwienie z powodu zgłaszania pytań, dlaczego ta górka 

została rozwieziona. Dodała, że od pierwszego dnia swojej pracy w Szkole Podstawowej w Łubinie 

Kościelnym zabiegała o bezpieczeństwo rodziców oraz dzieci dowożonych do szkoły, głównie chodziło o 

przejście dla pieszych w Łubinie Kościelnym i ustawienie stosownych znaków drogowych, starała się, aby 

odcinek drogi powiatowej przy szkole został przebudowany, żeby wykonano bezpieczne przejście dla 

pieszych. Podziękowała Pani Wójt za współpracę i wsparcie. Dodała, że pojawiły się też głosy krytyczne 

co do umiejscowienia tego przejścia. Pani Dyrektor wyraziła zdziwienie, że ludzie w taki sposób 

podchodzą do tak poważnych spraw i problemów. Podkreśliła, że jej działania mają służyć dzieciom, ich 

rodzicom oraz mieszkańcom. Powiedziała też, że nikt nie pyta o zgodę sąsiadów, jeśli zamierza coś 

uczynić na swojej posesji w celu zapewnienia bezpieczeństwa jej mieszkańców. 

 

Po wypowiedzi Pani Dyrektor głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan JERZY PAC. Zapytał Panią 

Dyrektor, czy pytała kogoś, gdzie tą górkę rozwieźć, gdzie ona została rozwieziona ?  Pani ANNA 

ŻOCHOWSKA poinformowała, że prośbę w tej sprawie skierowała do Pani Wójt i została ona wysłuchana. 

Zwróciła się do radnego z pytaniem, czy będzie pytał sąsiada o zdanie, jeśli zajdzie. np. potrzeba 

zasypania na własnej posesji stawu zagrażającego bezpieczeństwu mieszkańców. Radny JERZY PAC 

odpowiedział, że w takiej sytuacji ogrodziłby staw. Radny zapytał, czy wycięte drzewa stanowiły 

zagrożenie, dlaczego je wycięto ?  Powiedział również o postawionej fontannie, która nie działała i 

została ustawiona w miejscu zlikwidowanych ogródków emerytki. Została naruszona ścieżka 

dydaktyczna, gdzie dzieci sadziły rośliny, radny zarzucił, że pani dyrektor niszczy to, co zrobili 

poprzednicy. Powiedział, ze pod fontanną znajduje się kostka brukowa, na którą została położona druga 

kostka. Mówiąc o tym wskazał na brak oszczędności. Powiedział, że Pani Dyrektor nie współpracuje z 

radnym, dogadała się jedynie z Panią Wójt i Proboszczem, radny nie jest zapraszany na żadne spotkania i 

uroczystości, np. rozpoczęcie roku szkolnego, konkursy i festyny. W sprawie przejścia dla pieszych 

przyznał, że mówił o tym, że jest ono usytuowanie nie w tym miejscu gdzie trzeba, ponieważ nie ma tam 

chodnika, dzieci idą prosto pod samochody. Przejście powinno znajdować się przy szkole. 

 

Do wypowiedzi radnego ustosunkowała się Pani Dyrektor. Podkreśliła, że jej celem i priorytetem jest 

dbanie o bezpieczeństwo dzieci, nauczycieli, pracowników szkoły oraz rodziców. Nie robi niczego bez 

zezwolenia właściwych organów. Drzewa zostały wycięte po uzyskaniu stosownej zgody, ponieważ 

stanowiły zagrożenie dla budynku, dla dzieci oraz wszystkich osób przebywających na terenie szkoły. Jeśli 

chodzi o zaproszenia m.in na festyny, powiedziała, że radny, jak chciał obejrzeć projekt boiska, to sam 

przyszedł do szkoły. Radny był zachwycony tym projektem, ale 3 dni później głosował przeciwko temu 



projektowi. Pani Dyrektor powiedziała, że jest dla niej niezrozumiałe, żeby sołtys wsi i jednocześnie  

radny był przeciwny inwestycjom, które mają być realizowane w Jego wsi i okręgu. Powiedziała, że wnuki 

radnego będą mogły korzystać z pięknego boiska, przejścia dla pieszych i uczyć się w bezpiecznej szkole. 

Odnosząc się do uwagi dotyczącej festynów, powiedziała, że radny, który jednocześnie jest sołtysem 

powinien sam zapytać, w czym może pomóc i w jaki sposób może przyłączyć się do organizacji festynu. 

Festyn był organizacją różnych środowisk: OSP, Proboszcza, Rady Rodziców i szkoły. Dodała, że cieszy się, 

że ma autorytet i uznanie w środowisku. 

Wiceprzewodniczący JERZY PAC powiedział , że więcej czasu niż Pani Dyrektor poświęcił na zabieganie o 

budowę boiska. Nie zgodził się ze stwierdzeniem, że głosował przeciw budowie boiska. Pani Dyrektor 

odesłała do nagrania przebiegu sesji Rady Gminy. Następnie kontynuowała przedstawianie informacji  

w zakresie przygotowania szkoły do roku szkolnego 2021/2022. Powiedziała o zwiększeniu liczby uczniów 

w szkole , organizacji szkoły podobnej, jaka była w poprzednim roku szkolnym, liczbie zatrudnionych 

nauczycieli, ich wykształceniu, zajęciach świetlicowych i logopedycznych oraz pozalekcyjnych, 

samorządzie uczniowskim. Zaznaczyła, że działania szkoły mogą być ograniczone przez pandemię. 

Powiedziała o planach szkoły, m.in. budowie boiska szkolnego oraz zagospodarowaniu placu szkolnego. 

Na zakończenie podziękowała Przewodniczącemu Rady Gminy, całej Radzie Gminy Bielsk Podlaski oraz 

Pani Wójt Raisie Rajeckiej za udzielone wsparcie finansowe. 

 

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI podziękował Pani Dyrektor za wystąpienie i zaprosił 

Dyrektora Szkoły Podstawowej w Augustowie Pana Jerzego Żmieńko, który na wstępie powiedział, że w 

swojej wypowiedzi nie będzie powielał informacji o sytuacjach podobnych, jakie również występowały w 

Szkole Podstawowej w Łubinie Kościelnym, m.in. chodzi o prowadzenie nauki zdalnej, co było 

spowodowane sytuacją pandemiczną. Pan Dyrektor przedstawił informację, która została dołączona do 

niniejszego protokołu, informując m.in. o: 

- przystosowaniu sal lekcyjnych do nauki pod względem liczby uczniów, 

- zatrudnionych nauczycielach , 

- liczbie uczniów w szkole oraz dzieci w oddziałach przedszkolnych, 

- przystosowaniu funkcjonowania szkoły do zaleceń przeciwepidemicznych Inspekcji sanitarnej, Ministra 

Zdrowia oraz Ministra Oświaty, 

- pracy administracji szkoły w czasie, gdy uczniowie przebywali w domach na nauce zdalnej, 

- wykonywaniu napraw i remontów przez pracowników szkoły, 

- potrzebie udzielania coraz większej liczbie uczniów pomocy logopedycznej i psychologicznej,  wskazał 

przyczyny takiej sytuacji  występujące w domach rodzinnych i środowisku rówieśniczym, wyraził 

zaniepokojenie pogarszaniem się sytuacji w tym zakresie, 

- wynikach egzaminów najniższych od wielu lat, podał przyczyny takiej sytuacji, wyniki z języka 

angielskiego zawsze były wyższe od wyników uzyskiwanych przez uczniów w mieście, mimo, że dzieci 

wiejskie nie miały dostępu do korepetycji, a posiadaną wiedzę uzyskiwały jedynie na lekcjach w szkole,  

- wykorzystywaniu komputerów szkolnych na potrzeby uczniów w czasie nauki zdalnej, 

- działalności organizacji i kół zainteresowań, większość kół została zlikwidowana, ponieważ nie da się 

efektywnie prowadzić takich zajęć w formie zdalnej, 

- osiągnięciach w konkursach, m.in. zajęcie I miejsca w projekcie „Przygotujmy lepszy świat”, nagroda był 

wyjazd na „Zielona szkołę”, Pan Dyrektor podziękował Pani Wójt za wsparcie w postaci zakupu 

jednakowych strojów, poinformował o osiągnięciach uczniów w konkursach plastycznym i 

fotograficznym, 



- wykonaniu napraw w szkole bez potrzeby wynajmowania firmy zewnętrznej (wykonanie zaleceń po 

rocznych przeglądzie budynku szkolnego), 

-  spadku liczby uczniów w roku szkolnym 2021/2022 (o 11 uczniów mniej w porównaniu do roku 

ubiegłego), 

- funkcjonowaniu oddziałów przedszkolnych, strukturze wiekowej, 

- dowożeniu uczniów do szkoły, 

- zmniejszeniu liczby zatrudnionych nauczycieli, 

- braku kontroli ze strony Kuratorium Oświaty. 

 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za prezentację, zapytał, czy są pytania lub uwagi do 

przedstawionych informacji ?  

Radny JERZY ONACIK 

- Odnosząc się do wypowiedzi Pani Dyrektor Anny Żochowskiej, powiedział, że jego zdaniem 

poprzedni dyrektor Szkoły Podstawowej w Łubinie Kościelnym nie zarządzał źle szkołą. 

Niezrozumiała jest radnemu wypowiedź o rosnących niepotrzebnych drzewach i „krzaczorach”. 

Według Pani Dyrektor wszystko jest niepotrzebne, radny powiedział, że każdą górkę można 

nazwać hałdą ziemi. Dodał, że Wiceprzewodniczący Rady Gminy nigdy nie głosował za tym, aby 

nie powstawały chodniki w Łubinie Kościelnym, czy boisko szkolne. 

Innych uwag nie zgłoszono. 

Informacja została przyjęta do wiadomości.  

 

6. Raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Bielsk Podlaski do roku 2020. 

Raport z realizacji uchwały Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 27 października 2017 roku w 

sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Bielsk Podlaski do roku 2020” – 

stanowiący Załącznik Nr 7 został przekazany radnym. Przewodniczący Rady poinformował, że 

zgodnie z ustawą z dnia 27 kwietnia 2001 roku Prawo ochrony środowiska organ wykonawczy 

gminy przedstawia Radzie Gminy raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska, a następnie 

przekazuje organowi wykonawczemu powiatu, którym w tym przypadku jest Zarząd Powiatu 

Bielskiego. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do raportu ?  

W dyskusji wzięli udział: 

Radna ALINA KORSZAK 

- Powiedziała, że dowiedziała się, co to jest program ochrony środowiska i że każda gmina 

powinna taki program mieć. Radna zapoznała się z dostępnym na stronie internetowej Urzędu 

Gminy Programem Ochrony Środowiska dla Gminy Bielsk Podlaski uchwalonym w 2017 roku na 

okres 3 lat. Dodała, że 28 października jest Międzynarodowym Dniem Prawa do Informacji, więc 

radna poczuła się zobowiązana do podzielenia się posiadaną wiedzą. Powiedziała, że mieszkańcy 

mają prawo brać udział w tzw. konsultacjach społecznych. W naszej gminie konsultacje zostały 

zorganizowane w okresie od 20 do 30 września br. Mieszkańcy mają prawo zgłaszać uwagi do 

tego programu. Poinformowała, że zapoznała się z projektem programu na lata 2022-2025. Jest 



to trudny i drogi dokument, posiada wyznaczone cele i zadania, jakie administracja państwowa i 

samorządowa ma realizować w zakresie ochrony środowiska i racjonalnej gospodarki jego 

zasobami. Znajdują się tu wszystkie tematy związane z zagrożeniem hałasem, polem 

magnetycznym, gospodarką wodami, gospodarką wodno-ściekową. Informacje te są istotne, bo 

mieszkańcy mają prawo o tym wiedzieć. Dokument określa mocne i słabe strony, które 

funkcjonują w ochronie środowiska na terenie naszej gminy. Zachęciła radnych do zapoznania 

się z tym dokumentem. Ciekawostką jest, że Pani Wójt w maju 2021 roku wydała zarządzenie, 

na mocy którego powstała inwentaryzacja dzikich wysypisk śmieci (dokument obszerny ze 

zdjęciami). Radna wyraziła zadowolenie z powstania inwentaryzacji, ponieważ jest to pierwszy 

tego typu dokument od lat 70-ych, który powstał po to, by wiedzieć, jakie wysypiska śmieci 

powstały na terenie gminy. Panie z firmy zewnętrznej wykonującej inwentaryzację spisywały 

miejsca, w których znajdowały się wysypiska. Według oceny radnych, co zostało omówione na 

posiedzeniu komisji, dokument ten powstał, aby zinwentaryzować wszystkie dzikie wysypiska 

śmieci znajdujące się na terenie gminy. U większości sołtysów były panie z firmy zewnętrznej 

przeprowadzającej inwentaryzację i spisywały wskazane przez sołtysów miejsca, jednak okazało 

się, że nie ma wszystkich miejscowości ujętych w tej inwentaryzacji (brak 21 wsi). Dokument 

został stworzony pierwszy raz i powinien być dokładny, żeby wiedzieć nad czym pracować w 

przyszłości. Nie wiadomo, czy uda się sprzątnąć wszystkie wysypiska, ale mając tak wartościowy 

dokument będzie można ocenić sytuację, czy ich liczba powiększa się, czy zmniejsza. 

Przygotowanie dokumentu kosztowało 11 tys. zł brutto. Zwróciła się do obecnych o zgłaszanie 

się do Urzędu Gminy, jeśli uda się ustalić miejsca wysypisk, które nie zostały jeszcze 

zinwentaryzowane. Można je będzie dopisywać do stworzonej już listy. Jeśli dokument ten jest 

dostępny na stronie UG, zachęciła do zapoznania się z nim. ALINA KORSZAK poinformowała, że 

kilka miesięcy temu ukończyła bardzo dobry kurs dla samorządowców, dzięki temu ma dostęp 

do ponad 100 osób z całej Polski, którzy ukończyli ten kurs i z którymi utrzymuje kontakt oraz 

wymienia się doświadczeniami, również w kwestii sposobów likwidacji dzikich wysypisk śmieci, 

pomysłów było dużo, każdy według swojego uznania i według możliwości, jakie gmina posiada. 

Dużo ludzi stara się o środki zewnętrzne z różnych fundacji i stowarzyszeń, zaciągają kredyty 

niskooprocentowane. Radna stwierdziła, że problem dzikich wysypisk śmieci jest w Gminie 

Bielsk traktowany niezwykle po macoszemu. Przyznała, że jest szereg niezwykle ważnych 

tematów, m.in. drogi, remonty świetlic, czy koszenie poboczy, zwróciła uwagę, że jeśli nie 

obudzimy się i nie zobaczymy, że śmieci zasypują nas, to może się okazać, że jesteśmy w 

strasznej sytuacji. Mówiąc o tym, zwróciła się nie tylko do sołtysów, ale do wszystkich 

mieszkańców zamieszkujących ten teren. Nie można pozwolić na to, by te śmieci nie liczyły się 

tylko dlatego, że znajdują się za naszym płotem. Trzeba zacząć z tym walczyć, nie wystarczy, że 

zostaną stworzone dokumenty, które będą leżały w gminie, trzeba, żeby poszły za tym 

konkretne działania. Jedna osoba nie rozwiąże tego problemu, do tego jest potrzebna cała Rada 

Gminy i świadomi sołtysi, którzy chcą w swoich wsiach takich miejsc się pozbywać. Nic nie robiąc 

doprowadzimy do takiej sytuacji, że będziemy mieli zanieczyszczone gleby, wody, nasza 

kadencja się skończy, potem przyjdą następni. W inwentaryzacji wyceniono koszt utylizacji tych 

śmieci na 37 mln złotych, trzeba zdać sobie sprawę z tego, że takie pieniądze nie mogą z budżetu 



gminy wyjść na załatwienie takiej sprawy. Zaapelowała o zgłaszanie sytuacji, gdy ktoś wywozi 

śmieci, bo z czasem możemy obudzić się w świecie zasypanym śmieciami. 

Pan JAN MORDAŃ – mieszkaniec Gminy Bielsk Podlaski 

- Wypowiedział się na temat raportu z realizacji Ochrony Środowiska do 2020 roku, o którym 

wspominała radna ALINA KORSZAK. Przed sesją odbyły się posiedzenia trzech komisji Rady 

Gminy. Pan Jan Mordań był obecny na dwóch komisjach. Stwierdził, że pomimo tak bogatego 

programu jedna komisja (ds. Budżetu) trwała aż 10 minut, druga chyba ustanowiła rekord 

Guinessa i trwała – 3 minuty. Są poważne sprawy, jak chociażby dzikie wysypiska śmieci, ale 

radni problemu nie widzą i nie dyskutują na ten temat. Raport przedstawiony przez Panią Wójt 

dotyczył okresu do 2020 roku. Program Ochrony Środowiska dla Gminy Bielsk Podlaski został 

opracowany na lata 2022-2025. Zwrócił więc uwagę, że raport dotyczył okresu do 2020 roku, 

natomiast konsultacje – od 2022 roku, co oznacza, że w 2021 roku w Gminie Bielsk Podlaski 

programu nie było. Powiedział, że jest to niezgodne z przepisami i zdrowym rozsądkiem. Może 

ten program nie jest potrzebny ? Jan Mordań zacytował końcowy fragment podsumowania 

raportu, w którym stwierdza się, że Program Ochrony Środowiska stanowi narzędzie polityki 

ekologicznej w gminie, a fundamentalnym założeniem przy tworzeniu programu ochrony 

środowiska na wszystkich szczeblach jest poprawa stanu środowiska naturalnego i efektywne 

zarządzanie środowiskiem i zapewnienie skutecznych mechanizmów chroniących środowisko 

przed degradacją oraz wdrożenie wymagań obowiązującego w tym zakresie prawa. Jan Mordań 

powiedział, że są to święte słowa Pani Wójt, tak powinno być, a jaka jest rzeczywistość wszyscy 

wiedzą. Jan Mordań poinformował, że w dniu 21 września br. złożył do Rady Gminy Bielsk 

Podlaski skargę na zaniedbania w działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski odnośnie ustawy 

prawo ochrony środowiska, która nakazuje zapewnienie możliwości udziału społeczeństwa w 

postępowaniu, którego jest sporządzenie programu ochrony środowiska. W Gminie 

społeczeństwo zostało wykluczone, wzięto firmę, zapłacono 11 tys. zł za samą inwentaryzację, a 

cały program kosztował ponad 36.900,- zł. Zamiast przeprowadzenia rzeczywistych konsultacji 

podrzucono kukułcze jajko w postaci projektu Programu Ochrony Środowiska, który m.in. 

pokazywała radna. Jan Mordań wyraził nadzieję, ze faktura została opłacona. To podrzucone 

kukułcze jajko okazało się złote dla osób, które robiły ten dokument. Pan Przewodniczący w 

porządku dzisiejszej sesji nie zaplanował kwestii spraw konsultacji, o których dzisiaj wspominano 

i które w dniu dzisiejszym kończą się, a Pani Wójt miałaby okazję powiedzieć, jak te konsultacje 

wyglądają. Powiedział, że warto zajrzeć do projektu Programu Ochrony środowiska, gdzie 

napisano, że na terenie całej gminy wiejskiej Bielsk Podlaski w okresie badawczym 

zidentyfikowano 71 dzikich wysypisk śmieci. Dzikie wysypiska pełne są trujących substancji, 

które na setki lat zaburzają lokalny ekosystem. W lasach i starych wyrobiskach można znaleźć 

nie tylko gruz, lecz także stary sprzęt RTV, odpady przemysłowe, czy zużyte baterie. Odpady te 

są klasyfikowane jako niebezpieczne ze względu na łatwopalność, czy toksyczność. Radni 

otrzymali opracowanie pod nazwą Inwentaryzacja dzikich wysypisk śmieci na terenie Gminy 

Bielsk Podlaski. Powiedział, że w czasie wystąpienia Pani radnej obserwował Wójtów. Pani Wójt 

poinformowała, że inwentaryzacja znajduje się na stronie internetowej, natomiast Zastępca 



Wójta poprawił tę informację, że nie jest zamieszczony na stronie. Jan Mordań powiedział, że 

zwracał się z prośbą o publikację tego dokumentu. Na podstawie inwentaryzacji wprowadzono 

sformułowania w programie ochrony środowiska. Potwierdził informację radnej, że brak jest 

informacji o 21 miejscowościach, co oznacza, że na 1/3 części obszaru gminy nie stwierdzono 

dzikich wysypisk śmieci. Zapytał, jaką wartość ma taka inwentaryzacja, która kosztowała 11.000 

zł i opisuje tylko 2/3 gminy, podczas, gdy pewnie zapłacono za całość. Podsumowując swoją 

wypowiedź powiedział, że problem śmieci jest bardzo poważny, ale według wielu tu obecnych 

ważniejszym problemem jest Jan Mordań zabierający głos oraz zamieszkujący na terenie gminy. 

Powiedział też, że Nadleśnictwo Bielsk uporało się z tym problemem, może mieli więcej 

pieniędzy, a może mniej wydają na administrację. 

Radny JERZY ONACIK 

-   Powiedział, że jak był robiony program, sam osobiście woził własnym samochodem panie z 

firmy, która robiła program i pokazywał, gdzie leżą śmieci. Zdaniem radnego nie powinno tak 

być . Jeśli sołtys wie, gdzie są śmieci, powinien pracownikowi Urzędu Gminy przekazać numer tej 

działki i sprawa byłaby załatwiona. Po co wynajmować firmę zewnętrzną, która pochłonie 

pieniądze. Radny poinformował również, że przedwczoraj przekazał dzielnicowemu zgłoszenie o 

świeżo wywiezionych do lasu śmieciach. Wśród śmieci znajdował się dokument z nazwiskiem, 

miejscem zamieszkania mieszkańca Bielska Podlaskiego. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Powiedziała, że jak nic się nie robi to jest źle, a jak zacznie się coś robić to jest jeszcze gorzej. 

Wyjaśniła, że inwentaryzacja dzikich wysypisk śmieci jest dokumentem wewnętrznym i nie 

stanowi załącznika do żadnego programu. W projekcie programu ochrony środowiska zapisano, 

że zidentyfikowano tyle wysypisk śmieci, nie oznacza to jednak, że jest to liczba zamknięta. 

Powiedziała, że jeśli sołtysi nie otrzymali wiadomości od pań, które realizowały to zadanie, nie 

dodzwoniły się lub nie przyjechały, zgłoszenia o występujących dzikich wysypiskach śmieci 

można zgłaszać do pok. Nr 1 w Urzędzie Gminy, wówczas pracownicy pojadą na wskazane 

miejsce, obejrzą i zidentyfikują. Według Pani Wójt jest to potrzebny dokument, ponieważ 

wszyscy teraz będą wiedzieli, że takie dzikie wysypiska śmieci występują (od dawnych lat 

70-ych). Pani Wójt poinformowała o ogłoszonym po raz drugi przetargu na uporządkowanie 

wysypiska we wsi Ploski. Jest wydana decyzja Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska, która 

nakazuje uprzątnięcie tego wysypiska. Mimo przetargu, nie ma chętnego do wykonania tych 

prac. Uporządkowano wysypisko we wsi Proniewicze. Po kilku dniach ktoś znowu wysypał w to 

miejsce niepotrzebne odpady. Zapytała, czy to jest wina Wójta, pracowników Urzędu czy 

sołtysów ? Cały czas jest prowadzona edukacja, jak postępować z odpadami, temat ochrony 

środowiska i gospodarki odpadami jest medialny. Wielokrotnie pracownicy jeździli w miejsca, 

gdzie wywieziono odpady i szukali śladów pozwalających zidentyfikować osobę, która te odpady 

wywiozła, ale podejście jest różne do tego tematu, często stwierdza się niską szkodliwość 

takiego czynu. Nawet zamieszczanie kamer w takich miejscach nie zawsze pomaga, bo okazuje 

się, że nagranie też jest za słabym dowodem. 



Odnosząc się do złożonej przez Pana Jana skargi, poinformowała, że zostanie ona rozpatrzona 

przez Radę Gminy na a sesji Rady Gminy. Stanowisko Wójta Gminy w tej sprawie zostało już 

przygotowane i zostanie rozpatrzone przez Komisje Skarg, Wniosków i Petycji. 

Ponieważ trwają jeszcze konsultacje w sprawie projektu Programu Ochrony Środowiska, można 

jeszcze składać do niego uwagi.  

Rada Gminy przyjęła raport do wiadomości..  

7. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 
Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie zaproponowanych zmian w budżecie oraz projekt uchwały w tej 

sprawie wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej. Wniosek stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. 

Na prośbę Przewodniczącego Rady Gminy propozycje wprowadzenia zmian w budżecie przedstawiła 

Skarbnik Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA. 

Pytań i uwag nie zgłoszono, więc przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 

Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy 

Onacik, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jerzy Pac 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr XXX/233/2021 

z dnia 31 sierpnia 2021 r. 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 
Uchwała stanowi  Załącznik Nr 10 do protokołu. 

 
8. Powzięcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
Wniosek Wójta Gminy oraz projekt uchwały w tej sprawie (Załącznik Nr 10 do protokołu) - wszyscy radni 

otrzymali w formie elektronicznej. W oparciu o obwieszczenie Ministra Finansów, w którym określono 

górne granice stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na rok 2022, proponuje się przyjęcie 

stawek ustawowych. 

Pytań i uwag nie zgłoszono, więc przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 



Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 

Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol 

Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Alina Korszak, Jerzy Onacik, Jerzy Pac 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr XXX/234/2021 

z dnia 31 sierpnia 2021 r. 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu. 

 

9. Powzięcie uchwały w sprawie zmiany kategorii drogi gminnej na terenie Gminy Bielsk 

Podlaski. 
Wniosek Wójta Gminy oraz projekt uchwały w tej sprawie wszyscy radni otrzymali w formie 

elektronicznej (Załącznik Nr 12) do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że przedłożony projekt uchwały dotyczy zmiany kategorii 

drogi w obrębie gruntów wsi Ploski oraz wyłączenia tej drogi z użytkowania w związku z wnioskiem osoby 

fizycznej o przekazanie na rzecz Gminy Bielsk Podlaski części nieruchomości o nr ew. 242/2 w zamian za 

część nieruchomości o nr ew. 1501. 

Pytań i uwag nie zgłoszono, więc przystąpiono do głosowania. 
Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie zmiany kategorii drogi gminnej na terenie Gminy Bielsk Podlaski. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 

Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy 

Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr XXX/235/2021 

z dnia 31 sierpnia 2021 r. 

w sprawie zmiany kategorii drogi gminnej na terenie Gminy Bielsk Podlaski. 
 



Uchwała stanowi Załącznik Nr 13 do protokołu. 

 

10. Powzięcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VII/33/2011 Rady Gminy Bielsk Podlaski 

z dnia 15 czerwca 2011 r. w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

 
Wniosek Wójta Gminy oraz projekt uchwały w tej sprawie wszyscy radni otrzymali w formie 

elektronicznej (Załącznik Nr 14 do protokołu). 
 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że z dniem 30 listopada 2020 roku wprowadzono zmiany  

w ustawie o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie m.in. poprzez dodanie przepisu,  zgodnie z którym w 

skład zespołu interdyscyplinarnego wchodzą także przedstawiciele Żandarmerii Wojskowej, jeżeli 

Żandarmeria Wojskowa złoży taki wniosek do wójta, w związku z zamieszkiwaniem na obszarze gminy 

żołnierza pełniącego czynną służbę wojskową.  Chodzi o sprawy, w których żołnierze pełniący czynną 

służbę wojskową stosują przemoc w rodzinie. 

Pytań i uwag nie zgłoszono, więc przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VII/33/2011 Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 

15 czerwca 2011 r. w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 

Kiryluk, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, 

Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Alina Korszak 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr XXX/236/2021 

z dnia 31 sierpnia 2021 r. 

w sprawie zmiany Uchwały Nr VII/33/2011 Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 15 czerwca 2011 
r. w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 
interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 
 
Uchwała stanowi  Załącznik Nr 15 do protokołu. 

 

11. Powzięcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie 

powierzenia Gminie Dubicze Cerkiewne prowadzenia zadania publicznego z zakresu 

organizacji nauczania religii w pozaszkolnym punkcie katechetycznym Kościoła 



Zielonoświątkowego w Dubiczach Cerkiewnych. 
Wniosek Wójta Gminy, stanowiący Załącznik Nr 16 do protokołu, dotyczy zawarcia porozumienia na 

wniosek Gminy Dubicze Cerkiewne w sprawie nauczania religii w pozaszkolnym punkcie katechetycznym 

Kościoła Zielonoświątkowego w Dubiczach Cerkiewnych, do którego na zajęcia religii uczęszcza 2 uczniów 

Szkoły Podstawowej w Augustowie. 

Pytań i uwag nie zgłoszono, więc przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie 

powierzenia Gminie Dubicze Cerkiewne prowadzenia zadania publicznego z zakresu organizacji 

nauczania religii w pozaszkolnym punkcie katechetycznym Kościoła Zielonoświątkowego w 

Dubiczach Cerkiewnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj 

Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy 

Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr XXX/237/2021 

z dnia 31 sierpnia 2021 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie powierzenia Gminie Dubicze 
Cerkiewne prowadzenia zadania publicznego z zakresu organizacji nauczania religii w 
pozaszkolnym punkcie katechetycznym Kościoła Zielonoświątkowego w Dubiczach 
Cerkiewnych. 

Uchwała stanowi do protokołu Załącznik Nr 17 do protokołu. 

 

12. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym od 

dnia 31 sierpnia 2021 r. do dnia 29 września 2021 r. 

Sprawozdanie, stanowiące Załącznik Nr 18 do protokołu, przedstawiła Wójt Gminy RAISA RAJECKA. 

 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w dniu 27 września 2021 r. wpłynęły złożone przez 

Klub Radnych Konstruktywni 4 interpelacje dotyczące zawartych umów dzierżawy, ich przedłużeń, 

wykonania prac ziemnych na placu Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Łubinie Kościelnym, 

przesyłania radnym sprawozdania Wójta Gminy z podejmowanych działań w okresie międzysesyjnym 

trzy dni przed sesją oraz wydatków poniesionych przez Gminę w I półroczu 2021 r. na transport i 

łączność. 



- W dniu 29 września br. wpłynęła kolejna interpelacja Klubu Radnych Konstruktywni dotycząca 

informacji w sprawie zgłoszeń awarii oraz zdarzeń dotyczących wodociągów i kanalizacji.  

- Klub radnych złożył również 2 wnioski: o zabezpieczenie w budżecie gminy na 2022 rok środków na 

budowę chodników we wsiach Augustowo i Łubin Kościelny oraz w sprawie zabezpieczenia środków na 

zatrudnienie animatora kultury. 

- Radny JERZY PAC w dniu 27 września br. złożył do Rady Gminy skargę na brak naprawiania dróg we wsi 

Łubin Kościelny.  

 

14. Odpowiedzi na interpelacje. 
Złożone interpelacje zostały przekazane Wójtowi Gminy, a odpowiedzi zostaną udzielone na piśmie w 

ustawowym terminie. 

- Wójt Gminy udzieliła odpowiedzi na wniosek radnego JERZEGO ONACIKA złożony na posiedzeniu 

komisji w dniu 23 sierpnia br. w sprawie wskazania kwot dochodów do budżetu gminy wpływających od 

podatników z rejonu administracyjnego miejscowości Augustowo. 

15. Wolne wnioski i informacje. 

W powyższym punkcie głos zabrali: 

Radny JERZY ONACIK 

- Poinformował o złożonym przez siebie na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej ustnym wniosku o 

udzielenie informacji, ile Augustowo wkłada pieniędzy do budżetu gminy, podanie dokładnej 

kwoty i źródeł dochodu (podatki, wiatraki, przesył gazu, światłowody itp.). W dniu 24.08.2021 r. 

radny otrzymał pismo z prośbą o sprecyzowanie tego wniosku. Po sprecyzowaniu wniosku radny 

otrzymał odpowiedź, której treść odczytał. Radny powiedział, że nie zauważył w tej odpowiedzi 

wyszczególnienia źródeł dochodu, o co prosił. 

Skarbnik Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA 

- Wyjaśniła, że wpływy podatków od osób prawnych obejmują m.in. wpływy od wiatraków i 

gazu (jest to podatek od nieruchomości) podany w łącznej kwocie. Wyjaśniła inne pozycje 

opisane w przekazanej radnemu odpowiedzi. 

Radny JERZY PAC 

- Powiedział, że chciałby otrzymać odpowiedź na pytania, jakie zadał: gdzie wywieziono górkę z 

placu szkoły w Łubinie Kościelnym, która służyła dzieciom do zjeżdżania. Pani Dyrektor wywiozła 

górkę w nieznane. Górka nie była mała, bo obejmowała około 2000 ton (60 dużych wywrotek 

ziemi). Zdaniem radnego ziemię można było zagospodarować we wsi przy remontach dróg. 

Radny nie uzyskał też odpowiedzi w sprawie kostki pod fontanną. Stwierdził, że sprząta się po 

poprzednikach. 

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI powiedział, że radny otrzyma pisemną 

odpowiedź w sprawie wywiezionej górki, bo złożył w tej sprawie interpelację. Przewodniczący 



przypomniał sołtysom, że 30 września upływa termin na złożenie wniosków w sprawie funduszu 

sołeckiego. 

Przewodniczący nie udzielił głosu Panu Janowi Mordaniowi informując go, że może mu udzielić 

głosu, ale nie musi. 

 

16. Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW 

OLSZEWSKI  z a m k n ą ł  o godz. 11.10  XXX Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski. 

 

  

Przewodniczący 
Rady Gminy Bielsk Podlaski 

Stanisław Olszewski 

  

 
Przygotował(a): Ala Wawulska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 

Szczegółowa treść wypowiedzi osób uczestniczących w sesji znajduje się na nagraniu przebiegu sesji na 

stronie internetowej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski w zakładce „Nagrania obrad sesji rady gminy” 

 


